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Burduja: Sustin 100% interzicerea gazului rusesc si cred ca România poate

contribui la reducerea sau eliminarea dependentei

România poate contribui la reducerea sau eliminarea  dependentei europene de gazul rusesc prin proiecte

precum Neptun Deep  sau cel de la Caragele, a declarat, marti, ministrul Energiei, Sebastian  Burduja. 

"100% sustinem interzicerea gazului rusesc (din 2027 - n. r.) si cred  ca România poate sa si contribuie la

reducerea sau eliminarea  dependentei europene de gazul rusesc, prin Neptun Deep, prin programul  onshore, prin

ce se întâmpla la Caragele, unde, de asemenea, au fost  niste progrese recente. Nu e un volum foarte mare, nu

compenseaza toata  lipsa gazului rusesc, dar totusi... Este LNG-ul american, lucram la  coridorul vertical - ati vazut

ca au început si bulgarii sa se miste, sa  dea drumul la lucrari. A venit Transgaz cu un produs. Mi se pare o idee 

foarte buna, cu 25% mai ieftin. E adevarat ca nu s-a prezentat nimeni  la prima oferta, pentru ca a fost foarte din

scurt, dar poate fi  operationalizat coridorul vertical si înmagazinat acest gaz în  capacitatea mare din Ucraina.

Deci, lucrurile se întâmpla si nu cred ca  Europa va duce lipsa de gaz", a explicat ministrul Burduja.

Pe de alta parte, Sebastian Burduja a subliniat ca a mobilizat  conducerea Romgaz sa se gândeasca sa înceapa

contractarea pentru gazele  din Neptun Deep, dar a mentionat ca o parte din aceste gaze ar putea fi  folosite la

Azomures.

"E clar ca OMV Petrom se misca în directia asta si e bine ca si Romgaz  sa-si faca aceste calcule si sa-si asume de

fapt - ca e o asumare sa  gaseasca clienti - sa viabilizeze proiectul. Totusi, au investit niste  bani în asta. Dar

speranta mea e ca o parte va fi folosita la Azomures,  pentru ca e un lucru de bun simt sa dai valoare adaugata

gazului tau  decât sa-l exporti ca materie prima, sa-i dai valoare adaugata în  îngrasaminte chimice", a afirmat seful

de la Energie.

În ceea ce priveste Azomures, ministrul a mentionat ca s-au depus  oferte pentru consultanta de specialitate, care

va evalua activele  combinatului.

"Ma astept ca în foarte scurt timp sa fie atribuita licitatia  respectiva si în toamna aceasta sa se ia decizia finala. Eu

cred ca  lucrurile vor arata pozitiv din perspectiva asta si e o chestiune si de  securitate, de rezilienta. Totusi, genul

acesta de instalatii, odata  oprite sau conservate, necesita sute milioane de euro ca sa le  repornesti. Asta le-am

transmis si europenilor de fiecare data: oameni  buni, România totusi a redus gazele cu efect de sera cu 77%,

ne-am pus  pe butuci o buna parte a industriei, dar gânditi-va ce înseamna costul  de repornire si acum, bun, poate

nu o sa mai depindem de gazul rusesc,  dar poate depindem de îngrasaminte de import din, nu stiu, Egipt sau din 

alte zone, care sunt facute tot cu gaz rusesc. Deci, ce-am facut?", a  adaugat Sebastian Burduja.

page 1 / 1


